
Emlékeztető 

 

Megbeszélést kezdeményeztem a Hajdú-Bihar megyei Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 

vezetőjével, amire 2015.11.09.-én Debrecenben került sor a megyei kirendeltségen.   

A HFS tervezése során több alkalommal felmerült az a kérdés, hogy a nem LEADER 

pályázatokkal kapcsolatban kit kereshetnek, kitől tudnak kérdezni a pályázni szándékozók. A 

Vidékfejlesztési programról, mint munkaszervezet vezető tájékoztatást adok a fórumainkon, 

felhívom a figyelmet arra, hogy több vidékfejlesztéshez kapcsolódó felhívás fog a közeljövőben 

megjelenni. Megjelent a VP éves fejlesztési keretet meghatározó 1721/2015.(X.6.) Kormány 

határozata, amely konkrétan tartalmazza a megjelenő felhívásokat és a felhívások 

meghirdetésének tervezett idejét. Abban kértem segítséget, hogy egy-egy közös tájékoztató 

fórumot is csináljunk. 

Kissné Gyarmati Ágnes megyei igazgató elmondta, hogy most van folyamatban a megyei 

vidékfejlesztési referens kiválasztása. Az ő feladata többek között ez a tájékoztatás lesz. 

Néhány héten belül kiválasztásra kerül a személye, és az első feladatai között lesz a megye 

LEADER HACS munkaszervezeteinek felkeresése, majd utána a személyes kapcsolattartás.  

Azt tapasztalom, hogy mi találkozunk először a leendő pályázóval, függetlenül attól, hogy mire 

akar pályázni. Tőlem várják a segítséget, hogy tud pályázni, ki tud segíteni neki. A megbeszélés 

során megfogalmazódott egy olyan kerekasztal megbeszélés megszervezése, ahol a LEADER 

szervezetek mellett, a TOP, VP, EFOP, KEHOP részéről is szakembereket hívnánk, és a 

megjelenő pályázati felhívásokat átbeszélnénk.  

A beérkező projektjavaslatok között egy olyan képzés igénye jelent meg, ami a Bihari állattartó 

gazdák javaslata. A Debreceni Egyetem szakembereinek bevonásával juhász képzést 

szeretnének indítani úgy, hogy az elméleti képzést az Egyetem, a gyakorlati oktatást és 

helyszínt az állattartó gazdák biztosítanák. Ennek előzménye, hogy sokszor nem találnak 

szakképzett juhászt. A HFS képzésen elhangzott, hogy a mezőgazdasági képzéseket nem 

javasolják a LEADER HFS- be beletenni, mert erre máshol lesz lehetőség. Erről érdeklődtem a 

kamaránál, illetve jeleztem a gazdáknak ezt az igényét. 

A megbeszélés eredménye a kapcsolatfelvétel volt. Megbeszéltünk egy következő 

összejövetelt, illetve várjuk a vidékfejlesztési referens kinevezését. 

 

 

Berettyóújfalu, 2015.11.09.  

         Kiss Gáborné 

           Munkaszervezet vezető 


